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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/13 
 

z obrad trzydziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się 

odbyła dnia 25 kwietnia 2013 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 18.40. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

      1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

      2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Cieszynie na rok 2012 dla gminy Cieszyn. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 

2012. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2013 za rok 

2012. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu  

             Gminy Cieszyn, 

8.2. zmiany uchwały nr XXVIII/296/13 z dnia 31 stycznia 2013 roku w sprawie         

       określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

       o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania  

       zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

8.3. zmiany uchwały nr XXVI/259/12 z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie ustalenia  

             stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności w przypadku nieruchomości    

             niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne, 

8.4. zmiany uchwały nr XXVI/264/12 z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie 

       uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn, 

8.5. udzielenia pomocy finansowej dla Państwowej Straży Pożarnej, 

8.6. zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

8.7. zmiany budżetu Miasta na 2013 rok, 

8.8. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025, 

8.9. zapewnienia obsługi prawnej Radzie Miejskiej Cieszyna niezależnej od obsługi    

prawnej Urzędu Miejskiego. 

9.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

     10.  Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     
            radnych. 

     11. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

     12. Oświadczenia i sprawy różne.  

     13. Zamknięcie sesji.  

 

 

X  X  X 
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Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył trzydziesta pierwszą sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, Skarbnika Miasta Panią Alicję 

Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Stanisława Kaweckiego, który tę funkcję objął 

z dniem  1 kwietnia br.  

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła  -  przypomniał, że wszyscy Państwo otrzymali porządek obrad. Zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć uwagi, bądź propozycje zmian do tego dokumentu? 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości z instytucją kultury Zamek Cieszyn.  

Poinformował, że Zamek Cieszyn jest partnerem w projekcie „Tradycyjne rzemiosło szansą 

dla rozwoju turystyki pogranicza polsko-czeskiego”, w ramach którego planowane jest m. in. 

wyposażenie pracowni rzemieślniczych, które będą funkcjonować w pomieszczeniach 

Zamku. Na etapie starania się o dofinansowanie w ramach POWT 2007-2013 Republika 

Czeska – Rzeczpospolita Polska, koniecznym jest wykazanie się przez Zamek Cieszyn 

prawem do dysponowania nieruchomością na czas trwania projektu (2013-2015) oraz 

w okresie trwałości projektu (5 lat od zakończenia realizacji projektu). Z uwagi na fakt, iż 

obecnie obowiązująca umowa dzierżawy z Zamkiem Cieszyn wygasa wraz z dniem 31 

grudnia 2013 r., a przepisy ustawy o gospodarce nieruchomościami wymagają przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy w przypadku zawierania jej przez strony jako kolejnej 

umowy dzierżawy, niezbędnym jest uzyskanie zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości. Takie rozwiązanie umożliwi złożenie przez 

Zamek Cieszyn oświadczenia o posiadaniu prawa do dysponowania gruntem.  

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości z instytucją kultury Zamek Cieszyn.   

W/w wniosek Rada przyjęła 18 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

Porządek obrad po zmianie przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  

5.   Ocena zasobów pomocy społecznej w Cieszynie na rok 2012 dla gminy Cieszyn. 
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6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 2012. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2013 za rok 2012. 

8.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Cieszyn, 

8.2. zmiany uchwały nr XXVIII/296/13 z dnia 31 stycznia 2013 roku w sprawie        

określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

8.3. zmiany uchwały nr XXVI/259/12 z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności w przypadku nieruchomości   

niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne, 

8.4. zmiany uchwały nr XXVI/264/12 z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie uchwalenia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn, 

8.5. udzielenia pomocy finansowej dla Państwowej Straży Pożarnej, 

8.6. zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

8.7. zmiany budżetu Miasta na 2013 rok, 

8.8. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025, 

8.9. zapewnienia obsługi prawnej Radzie Miejskiej Cieszyna niezależnej od obsługi    prawnej 

Urzędu Miejskiego. 

8.10. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości z instytucją kultury Zamek Cieszyn.   

9.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

10. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania  radnych. 

11. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

12. Oświadczenia i sprawy różne.  

13. Zamknięcie sesji.  

 

Ad 3.  
 

Do protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 21 marca 2013 

roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 
 

Nikt z zaproszonych gości nie przybył na obrady Rady, przystąpiono zatem do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił dokument pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej 

w Cieszynie na rok 2012 dla gminy Cieszyn. Poprosił Przewodnicząca Komisji Zdrowia, 

Opieki Społecznej i Patologii Społecznej o opinię do w/w opracowania. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii Komisji Zdrowia do sprawozdania, wraz 

z czterema wnioskami. Kopia dokumentu stanowi załącznik do protokołu.   
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Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego na rok 2012. Poprosił o opinię do w/w dokumentu Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Opieki Społecznej i  Patologii Społecznej. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii do sprawozdania wraz z trzema wnioskami. Kopia 

dokumentu stanowi załącznik do protokołu.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2011 – 2013 za rok 2012. Poprosił Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej o opinię do w/w dokumentu. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść opinii do sprawozdania wraz z wnioskiem. Kopia 

dokumentu stanowi załącznik do protokołu.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 8. 

 

Ad 8.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. 

 

Burmistrz Miasta – wniósł o przyjęcie w formie autopoprawki projektu uchwały  

oznaczonego jako Projekt II. Poinformował, że opracowanie nowego dokumentu związane 

jest z wnioskiem Pani radnej Janiny Cichomskiej. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż nie wszystkie jej wnioski zostały uwzględnione. 

Przedstawiła uwagi, które nie znalazły odzwierciedlenia w nowym projekcie uchwały. 

Kopia dokumentu stanowi załącznik do protokołu. 

 

Burmistrz Miasta – uzasadnił powód nie uwzględnienia w Projekcie II przytoczonych przez 

Panią radną uwag. 

Kopia odpowiedzi na wnioski i uwagi radnej Janiny Cichomskiej stanowi załącznik do 

protokołu. 
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Eugeniusz Raabe – zaproponował zmianę redakcyjną w załączniku nr 1 do projektu uchwały, 

polegającą na wykreśleniu w punkcie I, podpunkcie 2) zwrotu „…niezaspokojenie potrzeb 

mieszkaniowych…”. Tym samym punkt 2) przyjąłby brzmienie: „nie mają zaspokojonych 

potrzeb mieszkaniowych, przez co rozumie się:”. 

 

Burmistrz Miasta – przychylił się do propozycji, wnosząc ją w formie autopoprawki. 

 

Alicja Wlach – odnosząc się również do załącznika nr 1 do projektu uchwały, wniosła 

o umieszczenie w punkcie I, podpunkcie 2), tirecie trzecim, wyrażenia „lub”  na końcu zdania 

– analogicznie jak w dwóch   poprzednich tiretach. 

 

Burmistrz Miasta – przychylił się do propozycji, wnosząc ją w formie autopoprawki. 

 

Alicja Wlach – zwróciła uwagę, że w załączniku nr 2 do projektu uchwały, w punkcie I, 

podpunkcie 2) b) został błędnie przytoczony ppkt 3), ponieważ  powinien być przytoczony 

ppkt 2). 

 

Burmistrz Miasta – zgodził się z uwagą, wnosząc o przyjęcie jej w formie autopoprawki. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek, aby w załączniku nr 2 do projektu uchwały w punkcie I, 

podpunkcie 2) b) wykreślić  pierwszy tiret, który brzmi:  „ z wyjątkiem osób, które mają 

zawarte umowy o najem lokali mieszkalnych z właścicielem budynku (osoba fizyczna) lub 

lokalu mieszkalnego stanowiącego odrębną nieruchomość, bądź z osobą, której przysługuje 

spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu,”. 

 

Burmistrz Miasta – nie wyraził zgody na wykreślenie przytoczonego brzmienia pierwszego 

tiretu  w zał. nr 2, punkcie I, podpunkcie 2) b), bowiem spowoduje to, że ktoś kto na czas 

oczekiwania wynajmuje sobie od osoby fizycznej mieszkanie po cenach nieraz wysokich, 

nagle w tym momencie zostaje skreślony z listy oczekujących. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że w konsekwencji takiego zapisu może dochodzić do sytuacji, że 

szereg mieszkań będzie stało pustych tylko dlatego, że należą do jakiś osób fizycznych. W tej 

chwili mamy na terenie gminy w trakcie budowy co najmniej trzy budynki, budowane przez 

osoby fizyczne, w celu ich wynajmowania. One będą stały puste, bo osoby będą tam 

mieszkały tylko na czas określony, żeby dostać mieszkanie z gminy.  

 

Z-ca BM Jan Matuszek – podał przykład z dnia dzisiejszego, kiedy to mieszkanka zwróciła 

się o przydział mieszkania socjalnego, ponieważ wynajmując od osoby fizycznej lokal, nie 

jest w stanie zgromadzić środków wystarczających na zakup lekarstw. Chce za wszelka cenę 

dotrwać do momentu, w którym dostanie przydział lokalu, stara się płacić na bieżąco 

wszystkie zobowiązania wobec właściciela lokalu, ale nie wystarcza jej na bieżące życie. 

Zapytał, czy chcecie Państwo takich osób pozbawić możliwości ubiegania się o mieszkanie? 

 

Prezes Sp.z o.o Elżbieta Domagała – poinformowała, że rozpatrywany w dniu dzisiejszym  

projekt uchwały jest między innymi wynikiem orzecznictwa sądowego, które w sprawach 

mieszkaniowych pojawiło się w ostatnich latach. Powiedziała, że Sąd zakwestionował te 

uchwały rad gmin, które uznały, że posiadanie tytułu prawnego do lokalu może spowodować 

odmowę przyjęcia na listę oczekujących. Dodała, że  posiadanie tytułu prawnego do lokalu 

nie jest równoznaczne z zaspokojeniem potrzeb mieszkaniowych.  
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Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy Pani radna Alicja Wlach podtrzymuje swój 

wniosek? 

 

Alicja Wlach – podtrzymała swój wniosek. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pani radnej Alicji Wlach, aby 

w załączniku nr 2 do projektu uchwały w punkcie I, podpunkcie 2) b) wykreślić  pierwszy 

tiret. 

 

Za w/w wnioskiem głosowało 2 radnych, 8 było przeciw, 10 wstrzymało się od głosu. 

Wniosek nie został przez Rade przyjęty. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek, aby w załączniku nr 2 do projektu uchwały w punkcie I, 

podpunkcie 1), w ostatnim zdaniu,  zmienić kryterium dochodowe z 20%  do 10%.  Zdanie to 

przyjęłoby brzmienie: „Za spełnienie kryterium dochodowego rozumie się przekroczenie 

dochodu do 10%”. 

 

Olgierd Lizoń – poparł wniosek Pani radnej Janiny Cichomskiej. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pani radnej Janiny Cichomskiej o zmianę 

kryterium dochodowego z 20% do 10%. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 4 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały w sprawie określenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn, wraz 

z autopoprawkami i przyjętym wnioskiem. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 16 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 8.2. 

 

Bolesław Zemła -  przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/296/13 

z dnia 31 stycznia 2013 roku w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska do w/w projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/296/13 z dnia 31 stycznia 2013 roku 

w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad 8.3. 

 

Bolesław Zemła  - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/259/12 

z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej 

pojemności w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady 

komunalne. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska do w/w projektu uchwały. 

 

Adam Wójtowicz -  zaproponował, aby w §1 projektu uchwały dopisać punkt 10) mówiący 

o pojemniku o pojemności powyżej 10 000 litrów. Z uwagi jednak na fakt, że nie znamy ceny, 

jaką należałoby przyjąć za opróżnianie pojemników o pojemności powyżej 10 m
3
, zgłosił 

wniosek o skierowanie w/w projektu uchwały do poprawy i ponownej analizy przez Komisję 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Krzysztof Kasztura – wyraził sprzeciw. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego Adama Wójtowicza 

o skierowanie projektu uchwały do Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Za wnioskiem głosował 1 radny, 11 opowiedziało się przeciwko wnioskowi, 8 wstrzymało się 

od głosu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVI/259/12 z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają 

odpady komunalne. 

 

W/w uchwałę Rada  przyjęła 18 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8.4. 

 

Bolesław Zemła -  przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/264/12 

z dnia 29 listopada 2012 roku w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Cieszyn. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska do w/w projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/264/12 z dnia 29 listopada 2012 roku 

w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 8.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Państwowej Straży Pożarnej. 
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Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, dlaczego trzeba podejmować taką uchwałę, skoro 

ta kwota w budżecie jest już ujęta. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska – odpowiedziała, że dlatego, iż pokazanie tych wszystkich 

kwot w budżecie oznacza tylko zabezpieczenie środków na ten cel. To, czy Rada ma intencję 

udzielenie tej pomocy finansowej na konkretne zadanie, to już jest decyzja Rady i wymaga  

podjęcia odrębnej uchwały o udzielenie pomocy finansowej. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Państwowej Straży Pożarnej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 8.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie, 4 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2013 

rok. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o uwzględnienie autopoprawki do w/w projektu uchwały, jak 

również udzielenie głosu Pani Skarbnik Miasta.  

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska – poinformowała, iż w związku z koniecznością usunięcia 

awarii odcinka miejskiego kolektora sanitarnego w rejonie ulicy Jeleniej, wnosi się 

o zwiększenie o kwotę 246.000 zł wydatków w dziale 700 „Gospodarka mieszkaniowa” 

rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami”. Jednocześnie o powyższe 

środki proponuje się zwiększyć dochody budżetu Miasta w związku z zapłatą przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. odszkodowania za bezumowne zajmowanie gruntu 

Gminy Cieszyn. Ponadto Miejski Zarząd Dróg wnosi o zwiększenie wydatków o kwotę 

16.200,00 zł w dziale 600 „Transport i łączność” rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” 

 i utworzenie zadania inwestycyjnego „Budowa drogi łączącej ul. Mała Łąka z ul. Frysztacką 

– etap II” w celu zapłaty odszkodowania za przejęty grunt pod budowę drogi zgodnie 

z decyzją Starosty Cieszyńskiego. Proponuje się   również zwiększenie dochodów w dziale 

700 „Gospodarka mieszkaniowa” rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami 
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i nieruchomościami” z tytułu ustanowienia służebności na rzecz Zakładu Przetwórstwa 

Mięsnego „Jan Bielesz” Sp. z o.o. z siedzibą w Goleszowie.  

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

do pierwotnej wersji projektu uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła o szerszą informację na temat kwoty 126.364,64 zł. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – wyjaśnił, że jest to konsekwencja zakończonego postępowania 

sądowego, w którym przedsiębiorstwo realizujące Halę Widowiskowo - Sportową 

w Cieszynie, sądziło się z Miastem o zwrot nakładów, jakie z ich zabezpieczenia należytego 

wykonania umowy, zostały poniesione na dodatkowe zabezpieczenie dachu Hali pianką 

poliuretanową. Miasto wykonało zastępczo te prace, ponieważ firma „Śląsk” się do tego nie 

kwapiła, obciążając środki firmy zgromadzone na rachunku zabezpieczenia należytego 

wykonania umowy. Firma „Śląsk” wystąpiła do  Sądu z wnioskiem, aby to Gmina pokryła 

koszty tej operacji, ponieważ są to dodatkowe działania wykonywane na Hali. W trakcie 

postępowania sądowego powoływani byli biegli rzeczoznawcy, którzy dokonywali oceny 

stanu technicznego, szukając przyczyny przecieków, które miały miejsce w początkowym 

okresie eksploatacji Hali. Biegli nie doszli do żadnych konkluzji i zaproponowali Sądowi, aby 

podzielić koszty pomiędzy wykonawcę i właściciela. Stąd  decyzją wyroku sądowego, 

jesteśmy zobligowani do tego, aby połowę kwoty poniesionej na poprawę jakości dachu Hali 

Widowiskowo – Sportowej pokryć z naszych środków. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała,  że zadała to pytanie nie bez przyczyny, ponieważ jeszcze 

 w ubiegłej kadencji, zapewniano Radę, że jest to awaria i gwarancja pozwoli na to, że ta 

usterka zostanie usunięta w ramach wcześniej podpisanych umów. Wyraziła zaskoczenie 

takim tokiem załatwienia sprawy. 

 

Eugeniusz Raabe – potwierdził słowa Pani Wiceprzewodniczącej Haliny Bocheńskiej.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

na 2013 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 15 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 2 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 8.8. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025, oznaczony jako Projekt II. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 

– 2025, Rada przyjęła 15 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8.9 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zapewnienia obsługi prawnej 

Radzie Miejskiej Cieszyna niezależnej od obsługi  prawnej Urzędu Miejskiego. 
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Poinformowała, że wnioskodawcami tego projektu uchwały są dwa Kluby Radych 

„Niezależni” oraz „Platformy Obywatelskiej”. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że projekt uchwały został przedłożony również radcy 

prawnemu, niestety radni Klubów nie uzyskali aprobaty w postaci parafy radcy prawnego na 

tym dokumencie. W odpowiedzi poinformowano wnioskodawców, że są pewne wątpliwości 

co do podstawy prawnej.  

 

Tomasz Szkaradnik - radca prawny – potwierdził, że projekt uchwały nie został 

zaparafowany. Wyjaśnił, iż dlatego, że podobne uchwały rad miejskich były przedmiotem 

rozstrzygnięć nadzorczych Wojewody, które stwierdzały nieważność takich uchwał. Dodał, 

że jest również wyrok Sądu Administracyjnego, podtrzymujący takie rozstrzygnięcie 

nadzorcze. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zapewnienia obsługi 

prawnej Radzie Miejskiej Cieszyna niezależnej od obsługi  prawnej Urzędu Miejskiego. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 11 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 5 głosach 

wstrzymujących się.  

 

Ad 8.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości z instytucją 

kultury Zamek Cieszyn. Przypomniał, że Burmistrz Miasta wprowadzając ten projekt 

uchwały do porządku obrad przedstawił już uzasadnienie. Zapytał, czy ktoś z Państwa 

radnych chciałby zabrać głos? 

 

Krzysztof Herok – zwrócił się z pytaniem, dlaczego proponuje się zawarcie umowy na czas 

nieoznaczony? 

   

Burmistrz Miasta – stwierdził, że umowy na czas nieoznaczony są znacznie prostsze,  

w każdym przypadku można je rozwiązać, a równocześnie trwają – jeżeli to jest nasza 

jednostka, nie ma potrzeby przedłużania terminu. 

 

Eugeniusz Raabe – poprosił o powtórzenie nazwy projektu, który miałby być realizowany. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że jest w uzasadnieniu – „Tradycyjne rzemiosło szansą dla 

rozwoju pogranicza polsko – czeskiego”. W ramach tego projektu Zamek  mógłby wyposażyć 

cztery pracownie. 

 

Eugeniusz – powiedział, że dopytuje dlatego, że projekt uchwały radni otrzymali na ostatni 

moment. Nie raz radni dali odczuć, że nie lubią deliberować i podejmować uchwały niemalże 

pod pręgierzem.   

 

Burmistrz Miasta – zgodził się z wypowiedzią Pana radnego i dlatego stara się przedkładać 

projekty uchwał w przepisowych terminach. W tym przypadku jednak było 5 dni na 

uzupełnienie dokumentacji, stąd  nie było możliwości skierowania tego projektu na 7 dni 

przed sesją. 
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Olgierd Lizoń – za absurdalny pomysł uznał twierdzenie, że ginące zawody staną się szansą 

na to, że turystyka „zwali się”  na pogranicze polsko – czeskie. Zamek te tereny dzierżawi 

i te ginące zawody są tam lansowane. Czy ktoś z tego tytułu widział turystów, którzy 

gremialnie odwiedzaliby Cieszyn, aby zobaczyć jak to się dzieje? Dodał, że na ostatni 

moment przedstawia się radnym  koncepcje i nie ma żadnej alternatywy. Może kto inny 

zrobiłby to lepiej, bo Zamek przez ostatnie lata wykazał się niestety takimi formami 

promowania własnej działalności, że poza promocja własnej marki, turystyki do Cieszyna nie 

ściągnął i nie ściągnie. Osobiście będzie głosował przeciw temu projektowi uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – odnosząc się do działki nr 14/1 obr. 28 zabudowanej budynkiem 

„Granica” zapytał, czy przekazanie tej działki w dzierżawę na czas nieokreślony nie 

spowoduje tego, że tego budynku nie będzie można wyburzyć, o czym również jest mowa. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nie, nie spowoduje. Te rozmowy się dalej toczą, 

otrzymaliśmy pismo od Wojewody z prośbą o sprecyzowanie tych celów. Poinformował 

natomiast, że Państwo jako Rada dalibyście tylko możliwość wydzierżawienia tych działek. 

 

Olgierd Lizoń – poprosił o odpowiedź, jakiego rzędu środki własne będą znowu potrzebne na 

realizację tego projektu, ile te próby będą nas znowu kosztowały? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że w ramach budżetu Zamku. 

 

Olgierd Lizoń – kontynuując zapytał, jaka to jest kwota, ile ten projekt jest warty? Znowu 

mamy głosować nad czymś, co nie wiemy ile będzie kosztowało. Miasto przecież musi mieć 

te pieniądze, aby dać je Zamkowi, a ten wyłożył je na projekt. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że kwot nie pamięta, wkład własny to jest 

maksymalnie 15% kosztu zadania. 

 

Adama Wójtowicz – powiedział, że jest mocnym przeciwnikiem „rzucania” na stół projektów 

uchwał w trakcie sesji. Nie wiemy jakie skutki finansowe niesie za sobą realizacja tego 

projektu, nie wiemy, czy są na to zabezpieczone środki, a jeśli tak, to w jakiej wysokości? 

Zapytał, co byłoby, gdyby w dniu dzisiejszym nie było sesji Rady? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że po prostu projekt by nie przeszedł. Powtórzył, że od 

otrzymania dokumentów z wnioskiem o ich uzupełnienie było 5 dni. 

 

Krzysztof Herok – zapytał, czy ten projekt był zawarty w planie budżetowym składanym 

przez Zamek na rok 2013, czy jest to jakieś „nowum”? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że Zamek sam realizuje budżet, instytucje kultury mają 

swoje, własne budżety. 

 

Bolesław Zemła – w związku ze zgłaszanymi wątpliwościami i  pytaniami, ogłosił 10 minut 

przerwy. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z instytucją kultury Zamek Cieszyn. 

 

Za w/w projektem uchwały głosowało 8 radnych, 10 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosu. 

Tym samym projekt uchwały został przez Radę oddalony.  

 

Ad 9. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że wszyscy Państwo radni otrzymali sprawozdanie Burmistrza 

Miasta Cieszyna z działalności za okres od 12 marca 2013 roku do 15 kwietnia 2013 roku. 

Zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do punktu 18 w rozdziale II sprawozdania zapytał, dlaczego 

zmieniono zarządzenia wymienione w tym punkcie? 

 

Burmistrz Miasta -  odpowiedział, że ponieważ nie ma już Zarządu Miasta, trzeba uchylać 

wszystkie te zarządzenia, w których figuruje Zarząd Miasta. Większość została już uchylona. 

 

Ad 10. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania radnych, złożone w okresie 

między sesjami. Poinformowała, że Pan radny Czesław Banot złożył 6 wniosków i 3 

zapytania, z których cztery doczekały się odpowiedzi.  

 

Czesław Banot – odniósł się do odpowiedzi Burmistrza Miasta na wnioski dotyczące kosztów 

funkcjonowania MOSiR -u oraz udostępnienia boiska „Pod Wałką” Klubowi Sportowemu 

Piast Cieszyn. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła zapytanie Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Pani Haliny 

Bocheńskiej, dotyczące realizacji projektu „Kanalizacja Kalembice III Etap”, jak również 

2 wnioski i 3 zapytania Pani radnej Janiny Cichomskiej. Wszystkie doczekały się odpowiedzi. 

 

Janina Cichomska – odniosła się do odpowiedzi Burmistrza Miasta na wniosek  dotyczący 

usprawnienia posiedzeń i obsługi administracyjnej Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Miasta – poprosił, aby składając taki wniosek, Pani radna również doprecyzowała, 

w jaki sposób mamy liczyć np. zużycie papieru. Na dzień dzisiejszy zrealizowanie takiego 

wniosku jest bardzo trudne, ponieważ był ogłoszony jeden przetarg dla całego Urzędu na 

zakup materiałów eksploatacyjnych. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do wniosku Pani radnej Janiny Cichomskiej i odpowiedzi 

Burmistrza Miasta powiedział, że projekcie budżetu Miasta Cieszyna na rok 2013, w części 

opisowej, na stronie 44 – Zakupy inwestycyjne – Urząd Miejski – czytamy „W ramach 

zadania planuje się zakup cyfrowego systemu wspomagania głosowania ICV T3, stąd 

rozumie, że jest to zaplanowane w budżecie.  

 

Burmistrz Miasta – poprosił o wskazanie metodologii, jaką ma wyliczyć zużycie papieru. 

Jeżeli ma wyliczyć średnią na pracownika, to jest to do zrobienia.   
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Krzysztof Herok - stwierdził, że przygotowując zamówienie, chyba wiadomo jakie 

zapotrzebowanie na materiały biurowe mają poszczególne wydziały.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że są statystyki z lat poprzednich z dokładnością do kilku 

procent, pokrywające się w kolejnych latach, zatem na tej podstawie są organizowane 

przetargi. 

 

Marta Kawulok – poinformowała, że w okresie między sesjami Pan radny Krzysztof Kasztura 

złożył 2 wnioski, które oczekują odpowiedzi. Pan radny Andrzej Łukasiak złożył 11 zapytań, 

z których 6 oczekuje na odpowiedzi. 

 

Andrzej Łukasiak – powiedział, że na następnej sesji Rady odniesie się kompleksowo do 

wszystkich odpowiedzi Pana Burmistrza. 

 

Marta Kawulok – powiedziała, że Pan radny Władysław Macura złożył 1 zapytanie, zaś Pani 

radna Alicja Wlach złożyła 1 interpelację.  

 

Alicja Wlach – złożyła nowe zapytanie, czy i kto reprezentował Gminę Cieszyn na 

konferencji „Zarządzanie miastem 2013” w dniu 19.04.br. w Katowicach, którą od 7 lat 

organizuje Europoseł Jan Olbrycht. 

 

Marta Kawulok – poinformowała, że Pan radny Adam Wójtowicz złożył 1 interpelację. 

 

Adam Wójtowicz – złożył nowe zapytanie, dotyczące uchwał Rady Miejskiej Cieszyna z VI 

kadencji, które zostały zaskarżone przez nadzór prawny Wojewody Śląskiego. 

 

Ad 11. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła pięć wniosków Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej, dotyczących: 

-   informacji Burmistrza Miasta Cieszyna o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego, 

-  realizacji Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa – Bezpieczny Cieszyn, 

-  działalności MOPS w 2012 roku, 

-  realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

-  umożliwienia publikowania w „Wiadomościach Ratuszowych” informacji na temat Szpitala   

   Śląskiego usług medycznych i innych podejmowanych  przez Szpital działań. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej odpowiedzi na w/w wnioski i rekomendacje przyjęła do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła cztery wnioski Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska, dotyczące: 

- decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie zmiany sposobu    

zagospodarowania działek zabudowanych budynkiem byłego przejścia granicznego Cieszyn   

Most Przyjaźni, 

- decyzji podjętych w sprawie letnich ogródków gastronomicznych wokół Rynku,  na 

zbliżający się sezon letni, 

- podjęcia działań, zmierzających do wyegzekwowania od prywatnego właściciela 

uporządkowania parkingu na rogu Placu Wolności  oraz Górnego Rynku, 
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-  zabezpieczenia w budżecie Powiatu Cieszyńskiego na 2013 rok środków na opracowanie 

projektu budowy muru oporowego w przewężeniu na ulicy Frysztackiej. 

 

Kazimierz Kabiesz – odczytał wszystkie cztery odpowiedzi Burmistrza Miasta na wnioski 

Komisji. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

w sprawie zamieszczenia w „Wiadomościach Ratuszowych” informacji, uzasadniającej 

konieczność podjęcia decyzji o wzroście ceny za odprowadzenie 1m
3
 ścieków o 10,1%. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że ZGK Spóła z o.o. przygotowała w/w informację, która 

ukazała się w „Wiadomościach Ratuszowych”. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków o wszczęcie lub przyspieszenie opracowania programu ochrony 

przeciwpowodziowej w obszarze cieku wodnego Bobrówka, który obecnie stanowi 

największe zagrożenie powodziowe w mieście.  

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że Komisja odpowiedź na wniosek przyjęła z zadowoleniem. 

 

Halina Bocheńska – przypomniała wniosek Klubu Radnych „Niezależni” dotyczący 

przygotowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

takiej opłaty. Stwierdziła, iż na chwilę obecną Burmistrz Miasta wniosek rozpatrzył 

negatywnie, deklarując możliwość podjęcia prac związanych z zawartymi w nim postulatami 

w II połowie 2013 roku. 

 

Ad 12. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć 

oświadczenie? 

Ponieważ nikt  nie wyraził chęci złożenia oświadczenia, przystąpiono do realizacji punktu 

„sprawy różne”. 

 

Kazimierz Kawulok – zaproponował, aby radni, którzy oficjalnie nie są powołani do pocztu 

sztandarowego, również mogli reprezentować Radę. 

 

Andrzej Łukasiak – zwrócił uwagę na fakt, że aż 107 dzieci z Cieszyna, nie zostało 

zakwalifikowanych do przedszkoli publicznych na rok szkolny 2013/2014. 

 

Olgierd Lizoń – wyraził głębokie  zaniepokojenie wydatkowaniem pieniędzy publicznych na 

takie przedsięwzięcia jak organizowanie konkursu ma dyrektora COK „Dom Narodowy”. 

Powiedział, że jest w posiadaniu protokołu z posiedzenia Komisji Konkursowej. Pokrótce 

przedstawił 7-osobowy skład Komisji, 9 kandydatów, z których do następnego etapu 

zakwalifikowano 3 osoby – Panią Cecylię Gasz Płońską, Panią Katarzynę Mateja oraz Jego 

osobę. W głosowaniu jawnym oddano 6 głosów, z czego 3 głosy otrzymała Pani C. Gasz-

Płońska, 3 Jego osoba. Pojawia się pytanie, z jakiego powodu Pan Przewodniczący Rady 

(członek Komisji Konkursowej)  nie brał udziału w głosowaniu, bądź Przewodniczący 

Komisji Konkursowej (Burmistrz Miasta) Go o tym nie powiadomił. Dodał, że chciałby 

usłyszeć od Pana Przewodniczącego Rady, dlaczego nie brał udziału w tym głosowaniu. 
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Bolesław Zemła – poinformował, że po części wstępnej, w której nastąpiło cząstkowe 

głosowanie nad trzema kandydaturami ( przyjętymi  wg kryteriów określonych przez 

Komisję), Komisja udała się na przerwę obiadową. Było ustalone, że po obiedzie spotykamy 

się na obrady. Zrozumiał, że wtedy odbędzie się głosowanie i wybierzemy najlepszego 

kandydata i podpisujemy protokół. Na powrót Komisji czekał w Urzędzie. Od Pana 

Burmistrza otrzymał telefon, że Komisja już nie będzie się zbierać i podjęła decyzję (rozumie, 

że w trakcie obiadu), że będzie rekomendowałam dwie osoby, a Burmistrz podejmie decyzje. 

W ten sposób w głosowaniu nie wziął udziału. 

 

Olgierd Lizoń – powiedział, iż chciałby wiedzieć, jak imiennie wyglądało to głosowanie. 

Zakłada, że Pan Burmistrz głosował na Panią Cecylię Gasz-Płońską, podobnie jak dwóch 

pracowników samorządu. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że protokół Komisji Konkursowej jest jawny, udostępnił go 

na wniosek osoby fizycznej. Dodał, że pracownicy Urzędu nie głosowali za Panią Cecylią 

Gasz-Płońską. 

 

Olgierd Lizoń – stwierdził, że skoro protokół jest jawny, to dlaczego nie widać w ty spisie, 

kto jak głosował. 

 

Eugeniusz Raabe –  powiedział, że niezrozumiałym jest, dlaczego Przewodniczący Rady, 

który można powiedzieć reprezentował Radę w tej Komisji, nie brał udziału w ostatecznych 

obradach tejże Komisji. Zapytał, gdzie właściwie Komisja obradowała, w gabinecie Pana 

Burmistrza, czy w pomieszczeniach przyległych, gdyż jawi się, że Komisja zakończyła 

obrady w restauracji. Poddał pod rozwagę, jak wyglądałoby głosowanie, gdyby Pan 

Przewodniczący Rady uczestniczył w tym głosowaniu.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że Komisja Konkursowa obradowała w sali nr 13. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, że nie mniej z niewiadomych przyczyn, w końcowym 

fragmencie obrad Komisji nie brał udziału przedstawiciel Rady. Złożył wniosek 

o wyjaśnienie tej kwestii do końca, aby sprawa była czysta i bez nieporozumień. 

 

Krzysztof Herok – za obraźliwe dla Rady Miejskiej uznał pominięcie przedstawiciela Rady 

w ostatecznym głosowaniu komisji konkursowej. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie ogłoszony przetarg na wyłonienie 

firmy zajmujący się wywozem odpadów komunalnych w naszym mieście? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że jest ogłoszony. 

 

Adam Wójtowicz – nawiązał do projektu zagospodarowania stoku Cieślarówki i planach 

wprowadzenia do tego projektu zmian. 

 

Czesław Banot – za jak najbardziej uzasadnione uznał wprowadzenie zmian do starego 

projektu zagospodarowania Cieślarówki. 

 

Krzysztof Kasztura – poinformował, że zgodnie z wskazówkami i wytycznymi 

przedstawionymi na szkoleniu organizowanym w Katowicach, komisja rewizyjna ma się 



16 
 

zajmować finansami gminy, zaś prowadzenie polityki kadrowej należy do kompetencji 

Burmistrza Miasta. 

 

Olgierd Lizoń – zgodził się z wypowiedzią  Pana radnego Krzysztofa Kasztury, dodając, iż 

chodzi głównie o odczucia moralne. 

 

Eugeniusz Raabe – złożył wniosek, aby Komisja Rewizyjna zbadała pod kątem zgodności 

z prawem, przebieg konkursu na dyrektora Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” 

oraz jakie koszty zostały poniesione w związku z organizacją tego konkursu.    

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że jest przeciwny takiemu wnioskowi, gdyż jak już 

wspominał jest to polityka kadrowa, za którą odpowiada Burmistrz. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że Rada jest ciałem kontrolnym, stąd kto jaki nie Rada ma 

sprawdzać takie sprawy?  Dodał, że skoro został ogłoszony konkurs – którego być nie 

musiało – to działajmy zgodnie z regulaminem. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego Eugeniusza Raabe, aby 

Komisja Rewizyjna zbadała pod kątem zgodności z prawem, przebieg konkursu na dyrektora 

Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” oraz jakie koszty zostały poniesione 

w związku z organizacją tego konkursu.    

 

W/w wniosek Rada przyjęła 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 9 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Halina Bocheńska – nawiązała do wypowiedzi Pana radnego Krzysztofa Kasztury, w której 

przedstawił wskazówki kompetentnej osoby szkolącej, o wielkim doświadczeniu na szczeblu 

samorządowym. Poinformowała, że na wspomnianym szkoleniu padły również inne 

wytyczne, zgodnie z którymi należy postępować. I tak na przykład w porządku obrad sesji 

Rady powinien się znaleźć  odrębny punkt „Sprawozdanie z kontroli przeprowadzonej przez 

Komisję Rewizyjną”. Nie powinno się przyjmować porządku obrad sesji lecz przyjmować 

wnioski do porządku obrad, zmiany w porządku obrad może wprowadzać tylko 

Przewodniczący Rady. Ponadto wszyscy radni powinni brać udział w głosowaniu, 

opowiadając się „za”, „przeciw” lub „wstrzymując się od głosowania”. Komisje stałe Rady na 

swoich posiedzeniach powinny przegłosowywać wszystkie projekty uchwał przygotowane na 

najbliższą sesję Rady, uzasadniając krótko swoje decyzje. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował zebranych o wizycie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

w poniedziałek w Przedszkolu nr 9 przy ul. Bucewicza oraz w Przedszkolu nr 19 przy ul. 

Skrajnej. Z uzyskanych informacji wynika, że teren rekreacyjno-sportowy, który jest poniżej 

ogrodu Przedszkola na Skrajnej miałby zagospodarować MOPS oraz Dyrekcja P-19. 

Ponieważ w/w instytucje nie są zainteresowane wykorzystaniem tego terenu, poddał pod 

rozwagę urządzenie w tym miejscu ściany wspinaczkowej, zamiast tworzenia jej na stoku 

Cieślarówki. 

 

Bolesław Zemła – zapoznał zebranych z korespondencją skierowaną do Rady: 

1.Burmistrz Miasta Bałczik Nikolay Angelov zaprasza trzyosobową delegację, 

z Burmistrzem Miasta Cieszyna na czele, do wzięcia udziału w obchodach Święta Bałcziku, 

przypadającego na dzień 24 maja – nikt z Rady nie wyraził chęci wyjazdu do Bułgarii.  
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2.Przewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego informuje, że na sesji w dniu 

15.10.2012r. Sejmik podjął uchwałę w sprawie rezolucji dotyczącej ogłoszenia roku 2013 

rokiem Kardynała Augusta Hlonda, Prymasa Polski, organizatora i pierwszego biskupa 

diecezji katowickiej. 

3. Burmistrz Miasta Cieszyna przekazuje do decyzji Rady Miejskiej wniosek Prezesa Ogniska 

TKKF „Ogniwo” Pana Mateusza Waliczka o wydzierżawienie  na okres dłuży niż 3 lata, 

dodatkowego gruntu pod budowę krytego kortu tenisowego. 

 

W czasie dyskusji pojawiły się wątpliwości radnych, czy wskazana lokalizacja budowy 

krytego kortu tenisowego jest trafna, czy lepszym miejscem nie byłoby sąsiedztwo Hali 

Widowiskowo-Sportowej, jakie zdanie na ten temat ma Dyrektor  Miejskiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Cieszynie. Ponieważ w piśmie nie został zakreślony termin podjęcia przez Radę  

w tej sprawie stanowiska, decyzja nie zapadła. 

 

Bolesław Zemła – przystąpił do przedstawienia dalszej korespondencji skierowanej do Rady: 

 

4. Burmistrz Miasta Cieszyna przekazuje informację o stopniu zaawansowania realizacji 

projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

5. Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska przesyła pakiet informacyjny na temat 

zmodernizowanego systemu centralnego rejestru form ochrony przyrody. 

6. Wiceprezes Transgranicznego Centrum Wolontariatu Pan Michał Paluch zwraca się 

z propozycją przeprowadzenia wspólnych obrad Rady Miejskiej z Młodzieżą skoncentrowaną 

w transgranicznym Centrum Wolontariatu, poświęconą tworzeniu Polityki Młodzieżowej 

Cieszyna.  

Odczytał treść Listu intencyjnego Dyrektora ds. Gastronomii Restauracji Historycznej „Pod 

Brunatnym Jeleniem” Pana Damiana Mucha. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Rada zdecydowała, aby było to spotkanie, a nie sesja i odbyło się na godzinę przed planowaną 

w miesiącu maju, sesją Rady Miejskiej. 

 

7. Pan Piotr Sikora zamieszkały w Wielkiej Brytanii, autor książki biograficznej „Jeden 

z niewielu. Paweł Niemiec – myśliwiec z Cieszyna” zwraca się z prośbą o nazwanie jednej z 

cieszyńskich ulic, rond, skwerów lub innych miejsc użyteczności publicznej imieniem majora 

Pawła Niemca - pilota Polskich Sił Powietrznych, którego setna rocznica urodzin przypada 

w bieżącym roku. 

8.  Pan Grzegorz Lech zwraca się z prośbą o udzielenie informacji  na temat osuwiska przy ul. 

Błogockiej w Cieszynie. 

9.  Pan Bogusław Słupczyński w związku z zaistniałą sytuacją w COK „Dom Narodowy” 

złożył do Burmistrza Miasta Cieszyna skargę na kontrolera Urzędu Miejskiego. 

10. Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Wsi Morochów Pan Piotr Klaja nawiązując do 

zwolnienia z pracy Pana Bogusława Słupczyńskiego, opisuje ich ścisłą, wieloletnią 

współpracę na płaszczyźnie kulturalnej. 

11. Prezydent Miasta Białegostoku zaprasza na XXII Konferencję Zdrowych Miast Polskich  

XX-lecie Białegostoku w Stowarzyszeniu Zdrowych Miast Polskich, która odbędzie się w 

dniach 20-22 maja br. w Białymstoku. 

12. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Świnnej w związku z Jubileuszem XX- lecia 

Międzynarodowego Konkursu Plastycznego „Mieszkam w Beskidach” składa na ręce 

Przewodniczącego Rady podziękowania za dotychczasową pomoc i zaangażowanie 

w jego realizację. 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że dnia 30 kwietnia br. upływa termin składania przez 

radnych oświadczeń majątkowych. Następnie zaprosił do wzięcia udziału w obchodach 

Święta Konstytucji 3 Maja, informując, że w najbliższych dniach zostanie ustalony skład 

pocztu sztandarowego, który będzie tego dnia reprezentował Radę. 

Ponadto poinformował, że z uwagi, iż czwartek 30 maja br. jest dniem wolnym od pracy – 

Boże Ciało, sesja Rady Miejskiej w miesiącu maju odbędzie się dnia 23.   

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący zamknął obrady trzydziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jolanta Fajkis                   Bolesław Zemła 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 


